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КРИЗОВА СИТУАЦІЯ В АТОМНІЙ ЕНЕРГЕТИЦІ21 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ МЕДИЧНОГО ПРАЦІВНИКА

Шановні медики!
З нагоди професійного свята — Дня медичного праців-

ника — урочисто вітаю всіх, хто працює на терені подвиж-
ницького служіння людям, особливо сьогодні під час важких
карантинних заходів. У такій ситуації, найперше, ми маємо
подякувати представникам найгуманнішої професії, які
виконують свої службові обов’язки, ризикуючи власним жит-
тям і здоров’ям, роблять усе, щоб не допустити вибуху коро-
навірусної хвороби. Всі наші «атомні» медики — чуйні, добрі
й компетентні фахівці, які регулярно проводять профілактич-
ну роботу, періодичні медогляди персоналу галузі, є члена-
ми бригад аварійного реагування/ситуації, надають вчасну
та якісну меддопомогу працівникам, членам їхніх родин,
мешканцям міст і зон розташування атомних підприємств. 

Медики у цій коронавірусній боротьбі на передовій, ціло-
добово невтомно виконують свою роботу у небезпечних
умовах. Атомпрофспілка України на початку квітня цього
року надала своїм первинкам медзакладів більш як один
мільйон гривень безповоротної фінансової допомоги для
забезпечення медпрацівників найнеобхіднішими захисними
засобами та обладнанням. До цієї благородної справи солі-
дарно долучилися профкоми підприємств та організацій
галузі.

Захист медичних працівників, котрі як ніхто зараз заслу-
говують на всенародну подяку, має бути пріоритетом, і дер-
жава має приділити підвищену увагу до умов їхньої праці та
гідного соціального забезпечення.

Хочеться ще раз висловити щиросердні слова вдячності
колективам наших лікарень, персонально кожному медич-
ному працівникові за відданість справі, унікальну людяність і
високу відповідальність за здоров’я людей.

Бажаю вам, дорогі колеги-односпілчани, друзі, всіляких
гараздів, здійснення заповітних мрій і нових звершень.
Бережіть себе і будьте здорові й у безпеці!

З глибокою пошаною
Голова Атомпрофспілки України                   Валерій МАТОВ

Народна депутатка від
Хмельниччини, яка пройшла
у Верховну Раду по 189-му
виборчому округу, побувала
на проммайданчику, відвіда-
ла машинне відділення пер-
шого енергоблока, зустрі-
лася з керівництвом ХАЕС.
Під час зустрічі з генераль-
ним директором ВП ХАЕС
Андрієм Козюрою вона об-
говорила питання виробни-
чої діяльності підприємства,
наявних диспетчерських об-
межень потужності енерго-
блоків, функціонування рин-
ку електроенергетики.

Олена Копанчук увійшла
до складу нещодавно ство-
реного у парламенті міжф-
ракційного депутатського
об’єднання «За розвиток
атомної енергетики», голов-
на мета діяльності якого —
захистити атомну енергети-
ку України.

«Ми тримаємо на конт-
ролі питання роботи АЕС.
Добре усвідомлюємо, які
наслідки можуть бути від
обмеження потужності АЕС,
адже жителі міста напряму
залежать від роботи атомної
станції. Крім того, така не-
ефективна робота в умовах

диспетчерських обмежень
призводить до збільшення
собівартості кіловат-годи-
ни», — зазначила Олена Ко-
панчук.

На зустрічі з журналіста-
ми корпоративних ЗМІ на-
родний депутат зауважила,
що отримала від керівництва
АЕС інформацію про стан
справ з перших вуст, на-
працьовано спільне бачен-
ня шляхів виходу з кризи в
атомній енергетиці та по-
дальшого розвитку ядерної
галузі. 

Робоча поїздка сприяла
виробленню попередніх рі-
шень, які дозволять АЕС
працювати на повну потуж-
ність, генерувати найде-
шевшу та екологічно чисту
електроенергію, забезпе-
чать нездорожчання елект-
роенергії для населення.

Насамкінець нардеп по-
ділилася враженнями від
відвідин найпотужнішого
стратегічного енергетичного
підприємства Хмельниччи-
ни, висловила задоволення
позицією керівництва, оцін-
кою ситуації, баченням по-
дальшого розвитку ХАЕС та
галузі в цілому.

ХАЕС відвідала
народний депутат України

З робочою поїздкою на Хмельницькій АЕС побувала
народний депутат України Олена Копанчук, яку стурбу-
вала кризова ситуація в атомній енергетиці держави.

ЛІТНІЙ ВІДПОЧИНОК-2020

Більшість працівників Южноук-
раїнського енергокомплексу звикли
проводити літню відпустку біля
моря чи в горах: у санаторіях, пан-
сіонатах, на базах відпочинку. Чому
б ні? Адже кожен має право на піль-
гову путівку. Цього року коронаві-
рус, що спричинив карантин світо-
вого масштабу, відкоригував наші
плани. Як саме в нинішніх умовах
буде організовано літній відпочи-
нок працівників ЮУАЕС, розповідає
голова Южноукраїнської об’єдна-
ної організації профспілки Сергій
СНІТКОВ:

— За укладеними договорами
кількість путівок мала б бути на рівні
минулого року. У 2019-му було при-
дбано 634 путівки у санаторії, 447 —

у дитячі оздоровчі табори та 2028 —
на бази відпочинку і в пансіонати.
Цьогоріч таких показників навряд чи
вдасться досягти. Кількість заїздів
скорочено, їх початок відтерміновано.
На Закарпатті, де розташовані дитя-
чий табір «Водограй» (с. Чинадієво) та
санаторій «Сонячна долина» (с. По-
ляна), місцеві органи влади поки що
взагалі не дали дозволу на відкриття
оздоровчих закладів. Проте проф-
спілковий комітет намагається знайти
вихід із ситуації.

З 1 червня ми розпочали реаліза-
цію путівок на бази, які підтвердили
свою готовність працювати в нових
санітарних умовах, виконувати вимоги
МОЗ України та отримали відповідні
дозволи на свою роботу. Першим,

з 11 червня, відпочивальників при-
ймає пансіонат «Рута» (с. Затока). Ми
поновили співпрацю з базою «Чорно-
морська перлина» (с. Лебедівка, або,
як звикли називати наші працівники,
Базар’янка). Там заплановано заїзди
з 20 червня. З 22 червня розпоч-
нуть працювати «Оранж» (м. Залізний
порт) та з 24 червня «Мілленіум-холл»
і «АннСвєт» (с. Коблеве). «Оранж» і
«АннСвєт» пішли нам назустріч і об’єд-
нали по два перші заїзди, які мали
бути з 14 і 24 червня. Тож кількість від-
почивальників там подвоїться. Тех-
нічно це можливо, — запевняє адмі-
ністрація закладів. Вільних номерів
достатньо, комфортні умови будуть
забезпечені.

(Закінчення на 2-й стор.)

На вартість путівок карантин не вплинув

У парламенті створено міжфракційне депутатське
об’єднання «За розвиток атомної енергетики». До роботи
в ньому долучилися представники різних депутатських
фракцій і груп, а також народні депутати-мажоритарни-
ки, обрані від тих регіонів, де розташовані українські
атомні електростанції та їхні міста-супутники.

Як зазначив ініціатор створення і співголова депутатсько-
го об’єднання, голова Комітету Верховної Ради з питань енер-
гетики та ЖКП Андрій Герус, депутати зрозуміли: чекати біль-
ше не можна — потрібно рятувати НАЕК «Енергоатом», АЕС та
міста-супутники. За його словами, сьогодні на ринку атомної
енергетики штучно створено умови, за яких три енергоблоки
українських АЕС виведені в холодний резерв, а роботу ще
п’яти енергоблоків обмежено. Тобто «Енергоатом» не може
працювати на повну силу, і це впливає не тільки на фінансовий
стан державної компанії, а й на розвиток економіки країни в
цілому.

«Енергоатом» — це не тільки сплата податку на прибуток,
а й дивіденди від прибутку, що спрямовуються до державного
бюджету, — пояснив Герус. — Торік тільки ці два платежі від
Компанії становили близько 8 млрд грн. Ці кошти потім вико-
ристовуються на розвиток освіти, медицини, на будівництво
українських доріг та забезпечення української армії. Тому ми
поставили перед собою мету захищати інтереси державної
компанії «Енергоатом» та української атомної енергетики в
цілому».

Співголовами міжфракційного депутатського об’єднання
стали, зокрема, народні депутати, яких було обрано в регіонах
розташування українських АЕС. Віктор М’ялик, член депу-
татської групи «За майбутнє», обраний до Верховної Ради по
мажоритарному округу, до якого належить і Вараш — місто-
супутник Рівненської АЕС, — переконаний у тому, що уряд і
Міністерство енергетики мають скоригувати політику стосов-
но атомної енергетики.

(Закінчення на 2-й стор.)

Захистити атомну енергетику України
і врятувати міста-супутники
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ПРОФЕСІОНАЛІЗМ, ОСОБИСТІСТЬ, ЛЮДЯНІСТЬ КРИЗОВА СИТУАЦІЯ В АТОМНІЙ ЕНЕРГЕТИЦІ

ЛІТНІЙ ВІДПОЧИНОК-2020

КУЛЬТУРА БЕЗПЕКИ АЕС

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Як і в минулі роки, за рахунок проф-
спілкового комітету НАЕК «Енерго-
атом» ми отримаємо путівки в пансіо-
нат «Золотий Берег» (м. Бердянськ).
Уже є бажаючі на перший заїзд. І далі
нам надаватимуть по декілька номерів
кожні 12 днів.

Щодо санаторно-курортного ліку-
вання — гарантовано готовий прийма-
ти відпочивальників санаторій «ДіАнна»
(с. Східниця). Наразі ми розглядаємо
заяви, подані до профкому, аналізуємо
потребу у лікуванні і направляємо туди
людей. Після 10 червня відкрився сана-
торій «Віват» (м. Моршин). Щодо оздо-
ровчих закладів популярного курорту
Трускавець, думаю, вони запрацюють
не раніше липня.

Розумію, що батьків хвилює дитя-
чий відпочинок. Про табір «Водограй»
поки що нічого сказати не можу.

Навіть якщо він запрацює, для нас
може виявитися проблемою доправ-
лення дітей залізничним транспор-
том у нових умовах. А ось «Сузір’я
Таврії» (м. Скадовськ) готове прийня-
ти дітей з 23 червня. Щоб компенсу-
вати втрачений заїзд, ми збільшили
кількість путівок. Замість 35 придбали
по 50 путівок на одну зміну. Всього їх
буде три. Для малюків пропонуємо
денний табір на базі ОРК «Іскра». Там
одночасно зможуть приймати по 25
дітей віком від 6 до 10 років протягом
трьох змін.

Атомна електростанція також
пропонує працівникам відпочинок на
власній базі «Дружба», що в селі
Рибаківка. Заїзди розпочнуться з 19
червня. Необхідна інформація щодо
графіка заїздів, вартості, порядку
оформлення путівок розміщена на
електронній дошці оголошень під-
приємства.

Закордонного відпочинку цього
року, скоріш за все, не буде. Європа ще
не готова приймати туристів з України
без тестування або двотижневої ізоля-
ції. Щодо вітчизняних пансіонатів та
санаторіїв — жодних додаткових дові-
док про стан здоров’я там не вимага-
ють. Проте висувають низку правил
щодо поведінки та гігієни, яких слід
дотримуватися.

На вартість путівок карантин не
вплинув. Деякі з них здорожчали, але
не суттєво, до 10%. В основному че-
рез підвищення цін на продукти харчу-
вання.

Звертаю увагу, що за новими пра-
вилами придбати путівку необхідно не
пізніше, ніж за 10 календарних днів до
заїзду. І відправляти на відпочинок
замість себе іншу особу суворо забо-
ронено.

Розмову записала
Олена РЕЗНИК

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
«Політика уряду свід-

чить: атомна енергетика
сьогодні не просто не в пріо-
ритеті у держави, вона не
захищена, — коментує на-
родний депутат. — І це дуже
дивно, адже атомні електро-
станції — це виробники най-
дешевшої і найекологічнішої
електроенергії». За словами
М’ялика, в Кабміні мають
зрозуміти, що АЕС — це ще й
бюджетоутворюючі підпри-
ємства для цілих областей.
«Мешканці міст-супутників
фактично на 100% залежать
від безперебійної роботи
АЕС, — підкреслює Віктор
М’ялик. — Тільки вдумаймо-
ся у ці цифри: 11 тисяч лю-
дей працюють на Запорізь-
кій АЕС, майже 8 тисяч —
на Рівненській АЕС, більш як
7 тисяч — на Южно-Ук-
раїнській АЕС та майже 5
тисяч — на Хмельницькій
АЕС. До чого призведе штуч-
не скорочення потужностей
атомних електростанцій?
Зниження заробітних плат,
скорочення видатків та соці-
альних відрахувань, безро-
біття, підвищення собіварто-
сті кіловат-годин і, як наслі-
док, зростання тарифів».

З колегою погоджується
член парламентської фракції
«Слуга народу» Артем Чор-
номоров, обраний до пар-
ламенту по 131-му мажо-
ритарному округу, до якого
належить місто-супутник
ЮУАЕС — Южноукраїнськ.
Він переконаний: зупинення
енергоблоків АЕС завдасть

величезної шкоди населен-
ню та промисловості регіо-
нів розташування атомних
електростанцій. «Ця політи-
ка заганяє в борги АЕС, що
не можуть повноцінно ви-
конувати виробничі програ-
ми, — коментує депутат. —
Щодня державна компанія
втрачає десятки мільйонів
гривень через штучні обме-
ження. Таким чином, страж-
дають не тільки працівни-
ки АЕС, не тільки населення
та місцеві бюджети міст-су-
путників, а й бюджет всієї
держави». Артем Чорномо-
ров запевняє: найперше
завдання міжфракційного
депутатського об’єднання —
вимагати від уряду термі-
нового перегляду енерго-
балансу в бік збільшення
частки саме атомної гене-
рації.

Своїх колег підтримала
і представниця у Верховній
Раді мешканців 30-кіло-
метрової зони спостере-
ження Хмельницької АЕС
Олена Копанчук: «Ми доб-
ре усвідомлюємо, які на-
слідки можуть бути від
обмеження АЕС, адже міс-
тяни напряму залежать від
роботи атомної електро-
станції. Крім того, така
неефективна робота на
зниженій потужності при-
зводить до збільшення со-
бівартості кіловат-години».
Народна депутатка закли-
кала колег разом консолі-
довано вимагати від Уряду
застосування всіх дій що-
до недопущення зниження
потужності на АЕС.

Захистити атомну енергетику України
і врятувати міста-супутники

На вартість путівок карантин не вплинув

Технічного інспектора праці ЦК
Атомпрофспілки Віктора Гружевсь-
кого знають, насамперед, як люди-
ну привітну. Завжди з посмішкою, в
доброму гуморі, з готовністю до
спілкування… Такі люди складають
про себе враження, що вміють хма-
ри розвести руками. 

28 років пропрацював Віктор В’я-
чеславович на виборній посаді. З ве-
ресня 1996 року — інспектором проф-

спілкового комітету ВП «Запорізька
АЕС» з охорони праці, з квітня 2002-го
був обраний головою первинної про-
форганізації працівників профкому ВП
ЗАЕС, з червня 2004 року — працює
головним фахівцем–технічним інспек-
тором праці відділу колективно-дого-
вірної та правової роботи Атомпроф-
спілки України. В лютому 2007-го знову
був обраний головою профкому пер-
винної профорганізації працівників
профкому ВП ЗАЕС. Загальний стаж
роботи — 41 рік. Із них на Запорізькій
АЕС — 23 і 15 — в ЦК Атомпрофспілки.

Коли розповідаєш про людину,
хочеться висвітлити її здобутки. Віктор
В’ячеславович з 1994 року по 2020 рік
входив до складу комісії з розробки
проекту колективного договору ВП
ЗАЕС. Як представник профспілкового
комітету відповідав за розділ «Охорона
праці». Постійно надавав пропозиції,
контролював виконання зобов’язань
колдоговору. На засіданнях робочої
комісії брав участь у розробці проектів
розділу «Охорона праці» колдоговору.
Проводив навчання профактиву ВП
ЗАЕС, був членом лекторської групи
профкому.

Нещодавно Віктор В’ячеславович
вийшов на заслужений відпочинок.
Колеги кажуть, що він з тих людей, які з
часом мають вирішальний вплив на
формування певного світогляду. Довгі
роки співпраці з Віктором В’ячеславо-
вичем, уважною та чуйною людиною,
спеціалістом з великої літери, привели
цілу когорту персоналу, громадських
інспекторів з охорони праці підрозділів
атомної станції до зміни світогляду на
питання з охорони праці. 

З властивою йому відповідальніс-
тю, наполегливістю, а в якихось момен-
тах і прискіпливістю людини, яка через
власний досвід ще в молодості дізнала-
ся, що таке особиста безпека. І те, що
культура виробництва та організована
система охорони праці на підприємстві
рятує персонал не тільки від порушень,
а й від травматизму. Часто допомагав
людям, які потрапили у надзвичайно
скрутні ситуації.

Про таких кажуть: вони працюють з
вогником, віддаючи справі всього себе.
Колеги бажають йому здоров’я й гар-
ного настрою. Авжеж, Вікторе В’яче-
славовичу, посмішка вам личить.

Юлія ТКАЧУК

Цінують за безпековий світогляд з питань охорони праці

— Під час карантину проводи-
лася підтримка кваліфікації всього
старшого оперативного персоналу
шляхом дистанційного навчання з
теоретичної частини, запланованої
на перше півріччя 2020 року, —
розповів Валерій Васильєв. —
Навчальні матеріали викладалися
на сайті НТЦ, а оперативники вив-
чали й опрацьовували цей матері-
ал самостійно, з робочих місць чи з
дому. Для тих, хто не мав доступу
до сайту, ми організовували нав-
чальний процес у НТЦ (з дотри-
манням усіх необхідних карантин-
них заходів): надавали кожному
працівнику окремий кабінет, де він
самостійно ознайомлювався за
комп’ютером з навчальним мате-
ріалом. Потім, після завершення
дистанційного навчання, опера-
тивники проходили вихідний конт-

роль рівня знань у вигляді тес-
тів, використовуючи для цього
комп’ютерну навчальну систему
Web АСПЕКТ. Перевірка знань здій-
снювалася також дистанційно.

Незважаючи на те, що для біль-
шості оперативників опція занять
на ПМТ була недоступною, для де-
яких усе-таки зробили винятки: в
індивідуальній формі до тренувань
на повномасштабних тренажерах
були допущені декілька оператив-
ників. Йдеться про тих працівників,
яким надійшов час подання доку-
ментів для продовження їхньої
ліцензії. Як повідомив Валерій
Васильєв, підтверджувати відпо-
відність кваліфікації оперативного
персоналу ліцензійним вимогам
необхідно раз на два роки.

Вимушений частковий простій
ПМТ було використано з користю.

— У приміщеннях, де розта-
шовані повномасштабні тренаже-
ри, провели плановий ремонт
системи вентиляції, — розповів
заступник начальника НТЦ з тех-
нічних засобів навчання Микола
Павлюк. — Також триває робота з
приведення у відповідність усіх
параметрів ПМТ-440 і ПМТ-1000
для навчань оперативного персо-
налу РАЕС за методологією СРО

(«Conduct of Crew Perfomance
Observation»). Навчання персоналу
та контроль знань за цією методо-
логією є обов’язковою умовою для
проходження перевірки ВАО АЕС,
— зауважив Микола Павлюк.

Відновлення занять на пов-
номасштабних тренажерах до-
зволить повноцінно завершити
навчальний цикл з підтримання
кваліфікації вищого оперативного
персоналу, який змістився через
карантин.

Зважаючи на те, що епідситуа-
ція в нашому місті поки що не
вирізняється позитивною динамі-
кою зменшення кількості інфікова-
них COVID-19, навчання проводи-
тимуть відповідно до карантинних
вимог: групи не більше 10 осіб,
дотримання маскового режиму та
дистанції, обов’язкове вимірюван-
ня температури тіла персоналу,
який навчається.

Олена РОМАНІК
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

На фото: Відновлення підт-
римання кваліфікації оператив-
ного персоналу на ПМТ-1000
проводиться з дотриманням
усіх карантинних заходів. На
передньому плані — начальник
зміни ТЦ-2 Олексій ВОЙТЮК

Відновили повноцінне навчання
На початку червня на Рівненській АЕС відно-

вився повноцінний процес навчання та підтримки
кваліфікації ліцензованого персоналу, зокрема
оперативників середньої та вищої ланки. Майже
всю весну вони змушені були підтримувати
належний рівень своїх знань дистанційно та обхо-
дитись без практичних занять на повномасштаб-

них тренажерах ПМТ-440 та ПМТ-1000. Хоча були
й винятки — не всіх обмежили у доступі до практи-
ки. Докладно про всі нюанси навчання оператив-
ників Рівненської АЕС під час карантину розповів
Валерій Васильєв — начальник відділу підготовки
оперативного персоналу навчально-тренуваль-
ного центру (НТЦ).

У ВЕРХОВНІЙ РАДІ УКРАЇНИ

Парламент збільшує соціальні виплати для дітей
з інвалідністю, а також дітям, які перебувають під
піклуванням або опікою. Депутати прийняли відпо-
відний законопроект. Крім усього іншого, в ньому
будуть чітко прописані правила надання допомоги
малозабезпеченим сім’ям з дітьми та одиноким
матерям.

Зокрема, діти, які перебувають під піклуванням або
опікою, отримуватимуть допомогу в розмірі 2,5 прожит-
кового мінімуму. При цьому діти-інваліди, які теж перебу-
вають під піклуванням або опікою, зможуть розраховува-
ти на допомогу в розмірі 3,5 прожиткового мінімуму.
Однак державну допомогу при народженні першої та
кожної наступної дитини парламентарії вирішили не під-
вищувати.

Сім’ї зможуть розраховувати на допомогу в розмірі
41000 гривень, при цьому одноразова допомога буде
виплачуватися в розмірі 10320 гривень. Решту суми випла-
тять протягом трьох років рівними частками.

Згідно із законопроектом, на соціальну допомогу
можуть розраховувати «самотні особи, які досягли 80-річ-
ного віку і які за висновком лікарсько-консультативної
комісії потребують постійного стороннього догляду і одер-
жують пенсію».

Збільшено деякі соціальні виплати

До теми
11 червня відбулася Всеукраїнська селекторна

нарада та засідання центрального міжвідомчого
штабу з координування організації та проведення
оздоровлення і відпочинку дітей у 2020 році, до скла-
ду якого входять представники заінтересованих
міністерств та відомств, а також Федерації профспі-
лок України.

Відкрив нараду заступник міністра соціальної політи-
ки України Борис Лебедцов, який у своєму виступі
зазначив про необхідність створення безпечних умов
для перебування дітей у дитячих оздоровчих закладах,
зокрема дотримання санітарно-епідеміологічних норм.

Головний санітарний лікар України, заступник мініс-
тра охорони здоров’я України Віктор Ляшко поінформу-
вав, що міністерством розробляються рекомендації
щодо організації протиепідеміологічних заходів для
дитячих оздоровчих закладів під час оздоровлення та
відпочинку дітей на період карантину та після його скасу-

вання. Також було зазначено, що ситуація в кожному
регіоні різна, тому й питання щодо часу відкриття дитячих
оздоровниць вирішуватиметься по кожному із них індиві-
дуально. Перевагу буде віддано тим із них, які зможуть
надавати оздоровчі, а не тільки відпочинкові послуги.

На селекторній нараді порушувалося питання щодо
можливого здешевлення вартості путівки, зокрема
через звільнення дитячих оздоровчих закладів від спла-
ти податку на землю і нерухоме майно, встановлення
пільг на комунальні послуги, оплату електроенергії. У
Міністерстві соціальної політики України сподіваються,
що зробити це буде можливим завдяки запропоновано-
му міністерством проекту закону про це.

Представники обласних та Київської міської держав-
них адміністрацій доповіли про заходи, вжиті місцевими
органами виконавчої влади щодо організації оздоровчої
кампанії 2020 року.

Департамент профспілкового руху та зв’язків
з громадськими організаціями ФПУ
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

ПОВІДОМЛЯЄ ДАЗВ МІЖНАРОДНА СОЛІДАРНА ПІДТРИМКА І СПІЛЬНІ ДІЇ

У рамках пілотного проєкту з раннього виявлення
пожеж із використанням технології оптичного та тепло-
візійного позиціювання у Чорнобильській зоні відчужен-
ня було проведено тестування.

За словами директора ДСП «Північна Пуща» Романа
Кізюна, тепловізійну систему було встановлено у рамках
договору про науково-технічну співпрацю між ДСП «Північна
Пуща» та компанією «Інженіринг-Аналітика».

Зокрема, у рамках тестування було організовано осе-
редки контрольованого займання на різних відстанях, щоб
протестувати, як швидко тепловізійна система на об’єкті
«Чорнобиль-2» зафіксує загоряння. Також під час тестування
відбувалося налаштування обладнання до підвищення тем-
пературних режимів.

«Система позиціонування оснащена 49-кратним оптич-
ним зумом та тепловізійною камерою, які працюють разом, а
в разі виявлення осередку підвищення температури дають
оператору можливість візуально впевнитись у займанні.
Система позиціонується як система раннього виявлення
займань, і ми сьогодні переконалися в тому, що осередку
можемо виявити пожежу на ранньому етапі», — повідомив
керівник проєктів систем безпеки «Інженіринг-Аналітика»
Микола Шевченко.

Після фіксування підвищення температури до диспет-
черського пункту надходить звуковий сигнал.

Як повідомив Євген Кирилюк, заступник начальника від-
ділу охорони та захисту лісу ДСП «Північна Пуща», тепловізій-
на система працює навіть в умовах сильного задимлення, а
також темної пори доби, що дасть змогу диспетчеру моніто-
рити ситуацію 24/7.

Підвищення температурного режиму фіксується на від-
стані до 10 км.

За словами директора ДСП «Північна Пуща» Романа
Кізюна, після завершення усіх етапів тестування та вивчення
усіх можливостей системи буде прийнято рішення про мож-
ливість установлення такого обладнання у зоні відчуження.

Тестування тепловізорної системи

ЖИВА БІБЛІОТЕКА

За період карантину багато хто з нас навчився усві-
домленіше витрачати власний час, став більше читати,
вивчати різні предмети он-лайн, отримувати знання з
відеоуроків, займатися саморозвитком. Це той невели-
кий позитив, що дала нам пандемія вірусу COVID-19.

Щодня сотні співробітників Чорнобильської АЕС по 90–
100 хвилин проводять у електропотязі, добираючись зі
Славутича до промислового майданчика і назад.

Для мотивації персоналу до самоосвіти під час проїзду
маршрутом «Славутич — Семиходи — Славутич», а також з
метою формування корпоративної культури на підприємстві
стартував проєкт «Жива бібліотека». Це модифікований варі-
ант буккросингу — громадського руху, заснованого на обміні
літературою за принципом соціальних мереж.

На полицях, розташованих на платформі «Семиходи»,
вже розміщена перша порція художньої та розвивальної
літератури для вільного використання та обміну. Для зруч-
ності читачів книги забезпечені формуляром (задня внутріш-
ня обкладинка), що містить оцінку, відгуки та коментарі про
текст від попередніх читачів.

Взяти участь у проєкті та поповнити «живу бібліотеку»
може кожен бажаючий.

Буккросинг по-чорнобильськи

Метою зустрічі, що від-
булася 10 червня у Будинку
спілок у Києві, було визна-
чено координацію дій ук-
раїнських та глобальних
профспілок, зарубіжних на-
ціональних профцентрів
для недопущення прий-
няття законопроекту «Про
внесення змін до деяких
законодавчих актів Украї-
ни (щодо окремих питань
діяльності професійних спі-
лок) №2681.

Голова СПО об’єднань
профспілок, Голова ФПУ
Григорій Осовий, звертаю-
чись до міжнародних ко-
лег, підкреслив, що са-
ме завдяки міжнародній
профспілковій підтримці
вдалося не допустити по-
дальшого просування сум-
нозвісного законопроекту
про працю. 

Однак процес наступу на
права трудящих і профспі-
лок в Україні триває. Метою
є підпорядкування профспі-
лок та перетворення їх на
слухняний інструмент про-
владного впливу на трудя-
щих. Черговим кроком цьо-
го став антипрофспілковий
законопроект № 2681, який
розроблявся нардепами ку-
луарно, таємно від проф-
спілок.

У цій ситуації українські
профспілки розпочали ши-
рокомасштабну інформа-
ційну кампанію проти нама-
гання представників про-
владної більшості протягти
антипрофспілкове законо-
давство у парламенті. 

— Це їм не вдасться! —
наголосив Г. Осовий. — На-
ше завдання повернути за-
конопроект до профільного
комітету Верховної Ради Ук-
раїни для доопрацювання за
участю профспілок і внести
необхідні зміни та доповнен-
ня в інтересах працівників.

Павло Прудніков, зас-
тупник Голови Профспілки
працівників атомної енер-
гетики та промисловості
України, запропонував роз-
глядати порушене питання з
точки зору порушення прав
людини. І вважає, що дієву
допомогу в питанні обстою-
вання права працівників на
свободу об’єднання може
надати Уповноважена з прав
людини, з якою потрібно
співпрацювати.

У виступах учасників он-
лайн-зустрічі наголошува-
лося, що МКП провела
аналіз положень на від-
повідність міжнародним тру-
довим стандартам законо-
проекту №2681, свій висно-

вок дали юристи Спільного
представницького органу
профспілок, ГО «Трудові іні-
ціативи», Міністерства юс-
тиції, апарату Верховної Ра-
ди України. Всі вони одно-
стайні — його не можна
приймати, він абсолютно
не відповідає міжнародним
зобов’язанням України та
чинному національному за-
конодавству.

Усе це відбувається,
незважаючи на те, що під
петицією «Про не розгляд
законопроєкту №2681 як
такого, що порушує права
профспілок в Україні» було
зібрано понад 25 тис. го-
лосів і попри негативний
висновок Головного науко-
во-експертного управління
Верховної Ради України. При
тому, що це учергове нега-

тивно вплине на імідж Ук-
раїни у світі.

Під час онлайн-зустрі-
чі міжнародні партнери
ФПУ засвідчили підтримку
українським профспілкам,
а також намітили кроки
спільного плану дій україн-
ських і глобальних проф-
спілок, головне завдання
якого — повернути зако-
нопроект №2681 на дооп-
рацювання.

23 червня відбудеться
засідання Президії Феде-
рації профспілок для коор-
динації спільних протестних
дій, а 30 червня всією Ук-
раїною прокотиться «хвиля
гніву», яка продемонструє
готовність профспілок об-
стоювати конституційні пра-
ва працівників.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

ПОВЕРНУТИ АНТИПРОФСПІЛКОВИЙ ЗАКОНОПРОЕКТ
№2681 НА ДООПРАЦЮВАННЯ

Про таке завдання для профспілок йшлося на робо-
чій онлайн-зустрічі керівництва ФПУ, всеукраїнських
профспілок та структурних підрозділів ФПУ з керівника-
ми Міжнародної конфедерації профспілок, Пан’євро-
пейської регіональної ради МКП, Європейської конфе-
дерації профспілок, Вашингтонського офісу МКП, який
опікується питаннями діяльності міжнародних фінансо-
вих інститутів та Міжнародної організації праці.

До теми
11 червня керівники репрезентативних всеукраїн-

ських об’єднань профспілок — члени СПО об’єднань
профспілок на національному рівні ухвалили та підписа-
ли спільне звернення до Голови Верховної Ради України
Д. Разумкова з приводу електронної петиції щодо зако-
нопроекту 2681.

Так, під час розгляду петиції з вимогою «не розглядати
законопроект 2681, як антипрофспілковий», яка станом на
25 травня 2020 року на сайті ВРУ набрала більш як 25 тис.
підписів, комітетом не дотримано вимог Закону, яким перед-
бачено, що комітет, який визнано головним з підготовки і
попереднього розгляду електронної петиції, має її розгляну-
ти на своєму засіданні, затвердити висновок про результати
цього розгляду, а також підготувати проект відповідного акта
Верховної Ради.

Натомість Комітет Верховної Ради України з питань соці-
альної політики та захисту прав ветеранів формально роз-
глянув зазначену електронну петицію, взявши її до відома, та
рекомендував ВР законопроект №2681 прийняти в першому
читанні за основу.

Прес-центр ФПУ

Прекратить любое даль-
нейшее рассмотрение анти-
профсоюзных законопроек-
тов, разработанных с на-
рушением международных
трудовых норм, — такое тре-
бование направила Пре-
зиденту Украины Владими-
ру Зеленскому Генеральный
секретарь Международной
конфедерации профсоюзов
Шаран Барроу. По ее мне-
нию, украинскому прави-
тельству, желающему внести
правки в трудовое и проф-
союзное законодательство,
следует обсудить их с проф-
союзами страны, а также
обратиться за технической
консультацией и помощью к
Международной организа-
ции труда. Речь идет о зако-
нопроекте №2681, в конце
мая рекомендованном про-
фильным комитетом Верхов-
ной Рады к рассмотрению в
первом чтении.

В профсоюзах Украины
этот документ называют ан-
тиконституционным. Проф-
союзы также подчеркивают:
многие пункты законопроек-
та нарушают международ-
ные обязательства Украи-
ны, противореча конвенциям
МОТ. В частности, предлага-
ется: серьезно ограничить
реализацию права на сво-
боду объединения, лишить
руководящих лиц права об-
разовывать профсоюз или
вступать в него, отменить
обязанность работодателя
предоставлять информацию,
необходимую для ведения
переговоров. Также законо-
проект предполагает созда-
ние нового госоргана, кото-
рый возьмет на себя функции
контроля за деятельностью
профсоюзов. Кроме того, в
соответствии с предлагае-
мыми нормами, национали-
зируется вся принадлежа-

щая украинским профсою-
зам собственность. Как под-
черкивается в обращении
главы МКП, именно прави-
тельство Украины отвечает
перед Международной орга-
низацией труда за соблюде-
ние своих обязательств.

На национальном уровне
президент является гаран-
том Конституции Украины,
а правительство не может
пренебрегать своими на-
циональными и междуна-
родными обязательствами.
Согласно букве и духу прин-
ципов свободы ассоциаций,
что лежит в основе Устава
МОТ и Конвенции МОТ 1976
года о трехсторонних кон-
сультациях (№144), прави-
тельство Украины обязано
обеспечить, чтобы законо-
дательство, которое влия-
ет на реализацию трудовых
и профсоюзных прав, раз-
рабатывалось с полным и
содержательным привле-
чением представительных
профсоюзов, отмечается в
обращении. 

«Мы призываем вас со-
вместно с руководством ук-
раинского парламента пре-
кратить любое дальнейшее
обсуждение этого законо-
проекта, безотлагательно об-
ратиться за технической кон-
сультацией и помощью в
МОТ для анализа законо-
проекта, в то же время делая
конкретные шаги для содер-
жательных консультаций с
представительными проф-
союзами», — говорится в
обращении главы МКП к Зе-
ленскому. Шаран Барроу
подчеркивает: любое даль-
нейшее продвижение зако-
нопроекта №2681 без пол-
ного и содержательного
привлечения профсоюзов, а
также его несоответствие
международным трудовым

нормам и Конституции Ук-
раины повредит междуна-
родной репутации Украины. 

Стоит отметить: против
предлагаемых поправок за-
конодательства выступило
как внутриукраинское экс-
пертное сообщество, так и
международные эксперты.
Документ критикуют не толь-
ко украинские профсоюзы,
но и Европейская конфе-
дерация профсоюзов, Меж-
дународная конфедерация
профсоюзов и Междуна-
родная организация труда.
Законопроект не оценили
даже в главном научно-экс-
пертном управлении Вер-
ховной Рады. Специалисты
управления, в частности, счи-
тают целесообразным после
рассмотрения законопроек-
та №2681 в первом чтении
вернуть его на доработку.

Председатель Федера-
ции профсоюзов Украи-

ны Григорий Осовой, ком-
ментируя законопроект во
время дистанционного со-
вещания с участием ре-
гиональных профлидеров,
заявил, что задача проф-
союзов — вернуть скан-
дальный документ на до-
работку еще до первого
рассмотрения в парламен-
те. Внести значимые прав-
ки по уже утвержденным
статьям будет гораздо
труднее, считает профли-
дер. Осовой подчеркнул:
профсоюзы Украины гото-
вы отстаивать свои права
во всех возможных закон-
ных форматах, в том числе
организовав массовые кол-
лективные действия. Прав-
да, их проведение возмож-
но только после окончания
карантина, введенного в
стране из-за пандемии
COVID-19. Митинги и пике-
ты в Киеве и регионах пла-
нируется проводить в кон-
це июня.

Александр КЛЯШТОРИН

ОТСТОЯТЬ СВОИ ПРАВА
Ограничение возможностей формирования и работы

профсоюзных организаций, национализация их собст-
венности и пристальный контроль за деятельностью —
такие законодательные новации украинское правитель-
ство предлагает на рассмотрение Верховной Рады.
Категорически против законопроекта выступили не толь-
ко все значимые украинские профобъединения и экспер-
ты, но и международное сообщество, включая предсе-
дателя МКП Шаран Барроу.

До теми
Від імені Європейської федерації профспілок гро-

мадського обслуговування (ЄФПГО) — визнаного соціаль-
ного партнера на рівні ЄС, однієї з найбільших федерацій
Європи, яка має 9 членських організацій в Україні, серед
яких і Атомпрофспілка, до Президента України Володими-
ра Зеленського звернувся Ян Віллем Гаудріаан, генераль-
ний секретар ЄФПГО.

У його листі повідомляється, що в Європі із занепокоєнням
стежать за поспішним прийняттям законопроекту №2681 та
інших законопроектів із трудового законодавства з порушенням
відповідних міжнародних трудових стандартів. 

«Ми вже мали нагоду висловити нашу стурбованість Уряду
та Парламентові на початку цього року, коли ЄФПГО була пред-
ставлена у складі європейської та міжнародної делегації проф-
спілок у Києві. Тоді відбулися наші зустрічі з представниками
Уряду, Парламенту, Омбудсмена України з прав людини,
Представництва ЄС в Україні та офісу МОП, — йдеться у листі. –
Уряд України дав нам зрозуміти, що він не наполягатиме на при-
йнятті зазначеного закону. А Парламенту знадобиться більше
часу, у тому числі на обговорення з профспілками, щоб знайти
вирішення цього питання. Однак 27 травня ц.р. законопроект
№2681 був розглянутий профільним Комітетом Верховної Ради
України з питань соціальної політики, що стало кроком на шляху
до його прийняття як закону».

Європейські профспілки закликають В. Зеленського спільно
з керівництвом Парламенту України сприяти вжиттю заходів з
призупинення обговорення зазначеного законопроекту, зверну-
тися за технічними консультаціями та підтримкою МОП щодо
аналізу цього законопроекту. 

«Ухвалення проекту закону про профспілки №2681 без
повного та конструктивного залучення профспілок, а також з
недотриманням міжнародних трудових стандартів та Консти-
туції України підірве репутацію України як надійного міжнародно-
го та торгового партнера», — наголошено у листі.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ
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ПАМ’ЯТЬ ПРО ЗАГИБЛОГО КОЛЕГУ ЕНЕРГОДАРУ — 50!

ЗМІСТОВНИЙ ВІДПОЧИНОК АТОМНИКІВ ЗА ПІДТРИМКИ СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

Фестиваль тривав протягом п’яти
годин згідно із правилами проведення
змагань зі спортивної ловлі риби фі-
дером. Представники кожної із ко-
манд перебували у різних секторах,
які ретельно контролювалися суддів-
ською колегією.

Після старту змагань, через п’ят-
надцять хвилин, кінчик фідерної вудки
Володимира Єфремова зреагував на
клювання риби. Нашому земляку вда-
лося стати володарем першого улову
— ляща вагою понад один кілограм.
Через дві години рибина опинилась і у
сачку Олександра Власюка. Вдалими
«трофеями» відзначилися й суперники
нашої команди.

Згодом, після офіційного оголо-
шення закінчення змагань, суддівська
колегія ретельно проаналізувала їх
перебіг та результати, що  фіксувалися
за сучасною бальною системою, при-
йнятою для проведення різних видів
риболовлі. У результаті переможцями

визнано команду спортсменів-риба-
лок з Нетішина у складі Володимира
Єфремова та Олександра Власюка.
Їм дістався головний Кубок фестива-
лю «Zhytomyr Feeder Fest», медалі та
призи.

— Кожна перемога наших риба-
лок стає знаковою подією, — комен-
тує голова «Клубу рибалок-аматорів
ВП ХАЕС» Сергій Онищук. — Вона
засвідчує, що багаторічна практи-
ка проведення місцевих змагань зі
спортивної риболовлі приносить
свої плоди. Володимир Єфремов та
Олександр Власюк є активними про-
пагандистами змістовного відпочин-
ку атомників на спортивній риболов-
лі, яку організовують різні організації
на теренах нашої держави. 2017 ро-
ку представники Хмельницької АЕС
взяли участь у VI Спартакіаді праців-
ників морського транспорту України
зі спортивної риболовлі, яка відбу-
лась у гирлі Дніпра в Херсонській

області. Дебют виявився вдалим —
нетішинці вибороли перше загально-
командне місце. Серед них був і
Володимир Єфремов. А через рік це
досягнення вдалося знову повтори-
ти. Немає сумніву, що чергові ри-
бальські тріумфи наших земляків не
забаряться. До речі, за постійні
досягнення у спортивних змаганнях
зі спортивної риболовлі до складу
команди Хмельницької АЕС, яка цьо-
горіч планує втретє виступити на тур-
нірі рибалок серед представників
профспілок річкового флоту на Хер-
сонщині, зараховано й Олександра
Власюка. 

До міста енергетиків переможці
фестивалю «Zhytomyr Feeder Fest»
повернулись із масою позитивних
емоцій. Володимир Єфремов особис-
то переконався, що природний регіон,
який оточує Нетішин, є унікальним і
екологічно чистим порівняно з іншими
територіями, де йому довелося брати
участь у спортивних риболовлях. За
чистоту довкілля треба постійно бо-
ротися!

Олександр ШУСТЕРУК

Нетішинські рибалки — чемпіони
У Житомирі на набережній річки Тетерів у

Шодуарівському парку відбувся риболовний фести-
валь «Zhytomyr Feeder Fest». Змагання проводились у
командному заліку серед 15 команд із Києва, Вінниці,
Хмельницького, Житомира... До загального списку
учасників були зараховані й нетішинці Володимир
Єфремов та Олександр Власюк, які є членами «Клубу
рибалок-аматорів ВП ХАЕС».

Мотивуючим фактором
до здорового способу жит-
тя на Рівненській АЕС є різ-
номанітні спортивні заходи,
що формують командний
дух та творче конкурент-
не середовище. Все разом
стимулює розвиток праців-
ника як гармонійної особис-
тості.

На РАЕС є своя коман-
да велосипедистів «РАЕС
ТЕАМ», членом якої є гене-
ральний директор Павло

Павлишин. Капітан команди
«РАЕС ТЕАМ» — працівник
енергоремонтного підрозді-
лу Олександр Кудрик заува-
жує, що команда бере актив-
ну участь у спортивному
житті РАЕС, а також у всіх
змаганнях для велолюбите-
лів у країні. Географія мас-
штабних спортивних за-
ходів електростанції, таких,
як напівмарафон «Забіг під
градирнями», крос-кантріні
«Перегони на Хомецькій»,

Міжнародний турнір з пла-
вання на відкритій воді «Біле
озеро», триатлон «Energy
Sprint Triathlon», «Велома-
рафон 100 ВЕЛОwatt», охоп-
лює й закордон. 

Щодо останнього, то ми-
нулорічна велогонка під-
приємства, організована за
підтримки адміністрації
РАЕС, ОМ ППО підприєм-
ства, профспілкових комі-
тетів РАЕС та ДП НАЕК
«Енергоатом», об’єднала ра-
зом майже 200 велолюби-
телів. Такі заходи завжди
феєричні та насичені пози-
тивними емоціями. Нині ж
всесвітня пандемія корона-
вірусу внесла свої коректи-
ви й у соціально-спортив-

не життя Рівненської АЕС.
У 2020 році «Веломарафон
100 ВЕЛОwatt» мав відбу-
тися 13 червня, та організа-
тори заходу вирішили пере-
нести велогонку на дещо
пізніший час. Нову дату
оргкомітет пообіцяв повідо-
мити вже найближчим ча-
сом, зауваживши, що всі

реєстрації учасників зали-
шатимуться актуальними.

Зокрема, генеральний
директор РАЕС Павло Пав-
лишин у нещодавньому ін-
терв’ю окреслив позицію
підприємства щодо його по-
дальшого спортивного жит-
тя: «РАЕС готова до віднов-
лення активної соціальної

діяльності. Після надання
дозволу на проведення ма-
сових спортивних заходів ми
одразу «знімемо з паузи» цю
роботу. Але під час забо-
рон ми, безумовно, дотри-
муємося карантину, адже
для нас важливе здоров’я
наших працівників, усього
колективу».

Велосипед — не лише
транспортний засіб

Велосипед є популярним серед атомників РАЕС, і не
лише як транспортний засіб, а й як інструмент для піз-
нання світу, пошуку однодумців, як вид родинного від-
починку. Популярність велосипеду в останні роки серед
працівників електростанції та мешканців її міста-супут-
ника зросла через численну низку спортивних заходів,
що включають й велоперегони.

На стадiонi «Шахтар» у смт Смоліне профкомом шахти проведено турнiр з футбо-
лу на кубок пам’ятi воїна АТО Пашка Олександра Iвановича, який загинув у серпнi
2015 року.

Історія міста почала від-
лік 12 червня 1970 року. Ця
дата відбита на гранітному
камені, встановленому пів-
століття тому на перехресті
доріг, що ведуть до міста і на
теплову електростанцію. А з
23 листопада 1972 року тоді
ще селище отримало назву
Енергодар.

Звідусіль до міста їхала
молодь — люди з різних рес-
публік, різних національностей
будували енергетичні гіганти
— Запорізьку теплову та атом-
ну станції. Середній вік енер-
годарців на той момент стано-
вив 28 років. Місто енергетиків
дихало молодістю і випромі-
нювало завзятість.

Створювалися сім’ї. Перші
записи у РАЦС з’явилися 1973
року: тоді в Енергодарі наро-
дилося 100 малюків. Реєст-
рувати шлюби почали у 1975
році.

Будівельникам вдалося
побудувати дійсно унікальне
місто з, мабуть, єдиним у світі
подібним потужним енерге-

тичним комплексом. Сьогодні
площа міста-супутника Запо-
різької АЕС становить 63,5
квадратних кілометра.

В Енергодарі прожива-
ють 53,3 тисячі осіб. Найпо-
ширеніша професія, звичайно
ж, енергетик. На підприєм-
ствах міста працевлаштова-
но понад 17,5 тисячі людей,
700 енергодарців — приватні
підприємці.

Енергодар виховав титу-
лованих спортсменів з пауер-
ліфтингу, боксу, веслування на
байдарках та каное, футзалу,
бойових мистецтв, плавання.

На творчих міжнародних та
всеукраїнських конкурсах пе-
ремоги здобувають вихованці
дитячих музичної та художньої
шкіл, Центру дитячої та юнаць-
кої творчості, школярі перема-
гають в олімпіадах з усіх пред-
метів, творчі колективи міста
щороку отримують міжнародні
та національні нагороди.

За 50 років Енергодар
став важливим для краю
економічним та культурним
центром з талановитими й
видатними мешканцями та
славними традиціями і досяг-
неннями.

Місто славних традицій і досягнень


